

臺灣銀行

1. 請至臺灣銀行網路銀行網站(<https://ebank.bot.com.tw/>)，輸入身分證字號、使用者代號、圖形驗證碼與使用者密碼登入「網路銀行」。



2. 請點選「轉繳費稅/捐款」>「保險費」>「新制勞工退休金」。



3. 請選擇轉出帳號、輸入繳費單之銷帳編號、繳款金額並選擇驗證方式後請按「下一步」鈕。

The screenshot shows the 'Transfer of Tax/Donation' (轉繳費稅/捐款) page for 'New Pension Scheme' (新制勞工退休金). The page is divided into several sections:

- Header:** Navigation tabs for 'My Account', 'My Funds', 'My e-Finance', 'My Bonds/Foreign ETF', 'My Gold', 'My Insurance', 'My Credit Card', 'My Securities', 'My Assets/Liabilities', 'My Reservations', and 'My Transaction History'. The current page is 'Transfer of Tax/Donation'.
- Left Sidebar:** A list of services including 'User Profile/Settings', 'Online Application Services', 'New Taiwan Dollar Account Services', 'Foreign Currency Account Services', 'Transfer of Tax/Donation', 'e-Bill Full Payment', 'Fund/Bond Services', 'Combination Products', 'Smart e-Finance', 'Gold Investment Services', 'Smart Credit Card Services', 'Personal Loan Services', 'Study Loan Services', 'Trust Services', 'Employee Trust Services', 'Public Debt/Bond Services', and 'Market Information'.
- Main Content Area:**
 - Transfer Account:** A dropdown menu for selecting the source account.
 - Account Number:** A text input field for the account number, with a link to 'Fee Schedule' (繳費單範例).
 - Payment Amount:** A text input field for the amount, with a link to 'Fee Schedule' (繳費單範例). The unit is set to 'New Taiwan Dollar' (新臺幣) and '元'.
 - Transfer Savings Account:** A dropdown menu for selecting the destination account, currently set to 'New Pension Scheme' (新制勞工退休金).
 - Verification Method:** A dropdown menu for selecting the verification method, currently set to 'Chip Card Authentication' (晶片金融卡驗證). Below it, 'Generic Smart Card Reader Interface 0' is also visible.
 - Notes:** A section titled 'Attention' (注意事項) with several bullet points:
 - 本交易完成後，尚需3-5個營業日進行銷帳作業，銷帳完成時間視各委託單位而定，您只要於繳費期限內繳納，即不會造成逾期繳款。
 - 本行綜合存款之定期存款實價及透支計息方式係採日曆日，動支後當日即開始計息，如不欲動用實價，請即透過「網路櫃台」申請或親至原開戶行辦理。
 - 如需立即取得收據者，請持繳款單至各分行繳納。
 - 如需繳費證明書，請於繳款7個營業日後電洽勞動部勞工保險局勞工退休金組專戶管理科申請。
- Buttons:** 'Next Step' (下一步) and 'Clear' (清除) buttons.

4. 請輸入晶片卡密碼、交易驗證碼，再按下「啟動交易」鈕。

The screenshot shows the final step of the 'Transfer of Tax/Donation' process. The main content area is a summary table:

轉出帳戶:	98: [redacted]
繳款項目:	新制勞工退休金
銷帳編號:	15: [redacted]
繳款金額:	新臺幣 [redacted] 元
轉出存摺備註欄:	新制勞工退休金
密碼驗證 (請輸入晶片卡密碼):	[redacted] 顯示動態鍵盤
交易驗證碼:	41368 重新產生

At the bottom, there are two buttons: 'Start Transaction' (啟動交易) and 'Cancel Transaction' (取消交易).

5. 將晶片卡抽出後重新插入，再按下「確認 OK」鈕，以完成交易。

轉繳費稅/捐款 > 新制勞工退休金

登錄測試環境 您好 | 07:43 後登出 重新計時

轉出帳戶: 983008741744
繳款項目: 新制勞工退休金

全國繳費稅確認 Payment Verification

轉出帳號 Transferor A/C NO	004/0000983008741744
繳款類別 Payment Type	新制勞工退休金
金額 Amount	29439

請將您的晶片卡抽出後重新插入，才能按【確認】鍵繼續進行交易！
Please plug out and plug in your IC card, and then press the OK button to continue the transaction.

確認 OK 取消 Cancel

您有 54 秒的時間，否則交易將取消。
You have to complete the transaction confirmation in 54 seconds; otherwise the transaction will be canceled.